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3.12.2024 

Vammaisneuvoston kokous 

Aika 

Paikka 

Läsnä 

 

Tiistai 3.12. 2024 klo 18.00–20.15 

Trattoria Nonna Sophian kabinetti, Mannerheiminkatu 9 

Johanna Aaltonen, puheenjohtaja  
Maija Aatelo 
Jorma Kiljunen 
Kirsti Nuotio 
Matti Lehesniemi 
Håkan Westerholm 
Mari Tammisaari (poistui klo 20.01) 
Vesa Kettunen 
Leena Ongley 
Antti Sinisaari 
Hilkka Reinivuo, varajäsen 
Sirpa Hopeamaa, sihteeri 

104. Kokouksen avaus
Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18.00. 

105. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

106. Pöytäkirjantarkastajien valinta
Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Matti Lehesniemi ja Kirsti Nuotio. 

107. Esityslistan hyväksyminen
Esityslista hyväksyttiin kokouksen työjärjestykseksi. 

108. Torin esteettömyys / suunnittelupäällikkö Elinä Leppänen
Leppänen vastaa kaupunki-infrassa katu- ja 
vihersuunnitteluhankkeista. Hän korosti työnsä monipuolisuutta, 
koska kaupunki-infran suunnittelu on mukana kaavoitusvaiheessa, 
rakennussuunnittelussa ja varsinaisessa rakentamisvaiheessa. 
Kaavoitusvaiheessa tehdään yleisluonteisia tarkasteluja, 
rakennussuunnitteluvaiheessa tehdään tarkat suunnitelmat ja 
rakentamisen aikana tehdään tarvittava muutossuunnittelu.  
Leppänen kertoi tiimissään olevan pääsääntöisesti insinöörejä. 
Neuvostolle hän esitteli torisuunnitelmaa, jossa 
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suunnittelukumppaneina ovat olleet mukana A-Insinöörit Oy ja 
Maanlumo Oy.  
 
Kaupunkikehityslautakunnassa 5.11.2024 käsiteltiin laadittuja torin 
suunnitelmia ja päätettiin, että suunnittelua jatketaan kahden 
esitellyn vaihtoehdon pohjalta. Näiden vaihtoehtojen yhdistelmästä 
saataneen lopullinen torisuunnitelma. Leppänen esitteli 
vammaisneuvostolle molemmat vaihtoehdot ja niistä käytiin 
samalla keskustelua. 
 
Vammaisneuvosto esitti seuraavat huomiot: 
- pelikentän yhteydessä olevaan katsomoon on päästävä luiskaa 

pitkin, myös kaiteet ovat tarpeen 
- joidenkin pelien näkökulmasta hiekkapohja on pelialueelle 

paras pohja 
- sähköpyörien ja sähkömopojen latauspaikkoja tarvitaan 
- liikuntaesteisten parkkipaikkoja (le-paikat) on saatava 

torialueen välittömään läheisyyteen, ns. kadunvarsipaikat ovat 
käytännössä osoittautuneet epäkäytännöllisiksi esim. 
pyörätuolin käyttäjälle 

- tehtiin huomio, että torialueen poikki on päästävä liikkumaan 
esteettömästi myös diagonaalisesti; puheenjohtaja korosti, että 
suunnitelmat on käytettävä auditoinnissa esteettömyyden 
erityisasiantuntijalla 

- bussilaitureiden oltava selkeästi merkittyjä, asianmukainen 
opastesuunnitelma on tärkeä 

- invatakseille on osoitettava paikat torin välittömään 
läheisyyteen 

- kyläkyydin pysäkin oltava ehdottomasti torialueella 
 

109. Porvoon kaupungin rakennusten kuuloesteettömyys / sähköinsinööri Sakke 
 Poutakivi, teams  

Poutakivi toimii toimitilapalveluissa sähköinsinöörinä. Parhaillaan 
hän kartoittaa kaikki ne kaupungin omistamat tilat, joissa on 
äänentoistojärjestelmä (esim. mikrofoni ja kaiuttimet esiintymisiä 
varten). Induktiosilmukoiden rakentamisesta on olemassa asetus 
(Valtioneuvoston asetus rakennusten esteettömyydestä), jonka 
määrittelemät vaatimukset Poutakivi pyrkii työnsä puolesta 
täyttämään kaupungin kiinteistöissä. Poutakivi muistutti myös, että 
jos kiinteistö ei ole Porvoon omaisuutta, vaan vuokratila, ne eivät 
kuulu hänen vastuualueeseensa, vaan kiinteistön omistajan 
vastuulle.  
 
Oletusarvoisesti kaikkiin uusiin rakennuskohteisiin tulee 
induktiosilmukat. Tällä hetkellä vanhoista rakennuksista neljään 
kouluun ollaan viemässä induktiosilmukoita: Linnankosken lukio, 
Borgå Gymnasium, Pääskytien koulu, Lyceiparkens skola. Lisäksi 
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Nimbus-taloon muuttavan Porvoo Infon (entinen Kompassi) tiloihin 
tulee palvelusilmukka ja siihen on jo urakoitsija haussa. Poutakivi 
ottaa mielellään vammaisneuvostolta vinkkejä kaikista 
mahdollisista puutteista mitä tulee valaistus-, äänentoisto- ja 
äänensiirtojärjestelmiin. Jäsen Ongley lupasi toimittaa Poutakivelle 
listan tiedossaan olevista rakennuksista, joissa induktiosilmukka 
pitäisi löytyä. Poutakivi kertoikin, että dokumentointi on vähäistä 
eikä rakennustapasuunnitelmissa aiemmin ole ollut mainintaa 
silmukoista. 
 
Jäsen Reinivuo kyseli kirkkaista spottivaloista, jotka häikäisevät, 
esimerkkinä Linnankosken lukion rappukäytävä. Poutakivi kertoi, 
että julkisissa tiloissa valaistusta suunniteltaessa pyritään aina 
mahdollisimman tasaiseen valaistukseen. 
 

110. Toimintasuunnitelma 2025  
Päivitettiin ja täsmennettiin toimintasuunnitelmaa.  
 

111. Vuoden 2025 kokouspäivät 
Ti 4.2.2025 klo 18–20 
Ti 4.3.2025 klo 18–20 
Ti 8.4.2025 klo 18–20 
Ti 6.5.2025 klo 18–20 
Ma 2.6.2025 klo 18–20 
 

112. Vuoden 2024 toimintakertomus 
Tehtiin korjauksia ja päivitettiin toimintakertomus. Hyväksyttiin 
toimintakertomus 2024 esitettäväksi kaupunginhallitukselle. 
 

113. Seuraavan vammaisneuvoston valinnan järjestäminen 
Aloitetaan toimenpiteet kevätkauden ensimmäisessä kokouksessa, 
4.2.2025.   

 
114. Edellisen kokouksen päätökset 

Sihteeri on ryhtynyt toimenpiteisiin. 
 

115. Uudenmaan vammaisneuvosto 
Ei ole kokoontunut. 
 

116. Terveiset hyvinvointialueen vammaisneuvostosta 
Maija Aatelo kertoi, että hyvinvointialueella ollaan laatimassa 
vammaispalvelujen soveltamisohjetta, ja siihen on pyydetty 
mukaan vammaisneuvoston edustajat. 
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117. Muut asiat 
● Joukkoliikenneinsinööri Matias Leinosen vastaus 
Kyläkyyti/Passeli -kysymykseen liitteenä. Vammaisneuvosto 
haluaa asiaan vielä lisäselvityksiä. 
 
● Tulevat tapahtumat 

- Palaute 3.12. kansainvälinen vammaistenpäivä keskustelutilaisuudesta 
kaupunginkirjastolla: todettiin, että oli onnistunut ja vuorovaikutteinen 
keskustelu, kaikki kutsutut viranhaltijat olivat paikalla. 
 

- Tutustuminen Nimbus-taloon.  
 

- Mahdollisia vieraita: 

• Valmius- ja turvallisuuspäällikkö Minna Ruolanto 
2025 kevät 

• Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Jorma 
Wiitakorpi, valtuuston ja elinvoiman lautakunnan 
puheenjohtajat 2025 kevät 

• Joukkoliikenneinsinööri Matias Leinonen 
 

● Varautumiskoulutus: 
Jäsenet Aatelo ja Nuotio järjestävät teams-koulutuksen tammi-
helmikuussa aiheena varautuminen, osallistuminen vapaaehtoista. 
Aatelolle ja Nuotiolle maksetaan koulutuksen järjestämisestä 
kokouspalkkio. 

 
118. Seuraava kokous  

Vammaisneuvoston seuraava kokous pidetään 4.2.2025 klo 18–20.  
Kokoontumispaikka vahvistetaan myöhemmin. 

 
119. Kokouksen päättäminen   

 
Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 20.15. 

 
 

Johanna Aaltonen  Sirpa Hopeamaa 
puheenjohtaja  sihteeri 

Pöytäkirjan tarkastajat 

Matti Lehesniemi   Kirsti Nuotio 

                                                                

 

 


